
 

Kolešovice byly dlouho v držení pánů Kolovratů. V létech 
1445 – 1541 patřily ke hradu Krakovci. Z posledních      
Kolovratů Jan špatně hospodařil a tak pro dluhy ves      
Kolešovice i s tvrzí prodal Jeronýmovi Hrobčickému 
z Hrobčic r. 1541 za 1750 kop č. grošů. Po jeho smrti 1571 
jeho čtyři synové si dědictví rozdělili a Kolešovice získal   
Havel. Ten byl r. 1603 krajským hejtmanem 
v Rakovníku. Spořením a dobrým                
hospodařením nashromáždil značné jmění, 
po jeho smrti se historie opakovala. 
Opět se o dědictví dělili 4 synové.       
Z nich Zdislav Havel dostal Kolešovice 
a Hořesedly. Ten po r.1618 odkázal 
Kolešovice synu Václavovi Havlovi a 
zemřel  r. 1624. Protože se Zdislav 
podílel na povstání českých stavů 
proti císaři, byl jeho majetek        
konfiskován r. 1623. Tvrz a ves      
Kolešovice s poplužním dvorem      
Hořesedly a Nouzov byly pak za 17 628 
kop bílých nebo 20 629 zlatých rýnských      
prodány Janu Münichovi z Artzbergu. Po jeho 
smrti   veden byl velký spor o dědictví, až se  
nakonec dostalo Heřmanu Jáchymovi Nostici. Ten byl r. 
1690 krajským hejtmanem v Rakovníku a zemřel                         
r. 1694. V Kolešovickém kostele je jeho náhrobní kámen 
s latinským nápisem. Jeho syn Ferdinand vystavěl 
v Kolešovicích nový kostel v létech 1706 – 1708. Panství 
bylo zadluženo a Ferdinandův syn Václav Jan Nostic je  

prodal r. 1720 Jiřímu Olivierovi hraběti Wallisovi. Jiří       
byl guvernérem a vrchním velitelem na Sicílii, kde vítězně  
bojoval proti Španělům. Dal okopírovati v Messině obraz 
Madony /Madonna della  letora – Naše milá Paní z Písma/ a 
věnoval ho kolešovickému kostelu. Jiří panství značně   
rozšířil. Ke Kolešovicům pak patřily Hořesedly, Hokov,   

Oráčov, Šiškov, Děkov, Vlkov, Vysoká Libyně, Zde-
slav,     Kůzová a Petrovice. Syn Štěpán /1744 – 

1832/ založil na Petrovicku Nový Dvůr a 
Žďár.   Obnovil Kůzovou a nazval ji po   
sobě  Wallisgrün. Mezi Kůzovou a Smrkem    
založil Neuwallisdorf, nyní  Nová Ves.  
Panství  pak počalo upadati za jeho   
nástupců. Synové jeho byli nuceni        
roku 1894 prodati Petrovice, když  
předtím r. 1883 byli  prodali Vysokou 
Libyni se Zdeslaví, Kůzovou a Novou Vsí.           
Kolešovice byly prohlášeny městysem     
r. 1868. Od roku 1892 konaly se tu      
týdenní  trhy a od roku 1861 čtyři výroční 

trhy na dobytek. Při sčítání lidu r. 1921 bylo 
v Kolešovicích zapsáno 277 domů a 1482       

obyvatel. Z toho bylo 525  Čechů, 924 Němců, 15 
jiné národnosti, 1 Žid a 17 cizinců.    
  A jen tak pro zajímavost: nyní je 
v Kolešovicích  321 čísel popisných, v obci Zderaz 56 a 
v Heřmanově 44.  Na správním území obce Kolešovice    
evidujeme 850 trvale přihlášených obyvatel, včetně     
Domova Kolešovice.            -   li  - 

ročník  I.           číslo 3 / 2009  

 Tak tu máme máj, snad nejkrásnější měsíc v roce. Měsíc lásky, barev a vůní květů a měsíc svátků. Ty státní nám letos 

vyšly moc šikovně. Oba nám prodloužily víkend o jeden den. A všimli jste si v kalendáři druhé neděle? Svátek má nejen Blaže-

na, ale i všechny maminky. Před revolucí se neslavil a po revoluci se snad bojíme svátky slavit, abychom nevypadali              

zpátečnicky. A tak ho někdo slaví, někdo ne. Někdo přijde s kytičkou, jiný si vůbec nevzpomene.      

 Hned 1. června budou slavit děti. Na ty nezapomínáme. Dostanou sladkosti, ve škole mají zábavný program.                  

I televize vysílá jeden dětský pořad za druhým.        

 A tatínkové  mají  svátek  třetí neděli v červnu.  A myslím, že  si ho někteří pořádně zaslouží.                  

A všichni dohromady mají svátek 15.května, kdy je Den rodiny.  Kdybych měla možnost, navrhla bych  ho jako státní. Státní by 

byl proto, aby měli všichni volno. A nebyl by to volný den jako každý jiný, kdy maminky stojí u sporáků, tatínkové kutí cosi 

v garáži a děti sedí u počítačů a televize. Celé rodiny by opustily domovy a všichni by společně vyšli na procházky, vyjeli na 

výlety, prohlédli si galerie, hrady, zámky, zoologické i botanické zahrady, obsadili bazény, projeli cyklostezky. Ti moudří by 

vyhlásili vstup rodinám zadarmo. To by bylo společných zážitků, nových vědomostí a zkušeností  i  poznání  jeden druhého. 

Možná bychom objevili u těch druhých dosud netušené hodnoty.      

 A tak honem zapátrejme v paměti. Kdy  jsme  strávili společně se svými dětmi celý den mimo domov? K tomu  vlastně 

státní svátek být ani nemusí.                                                                                                           -li- 



 

O b e c n í  ú ř a d  i n f o r m u j e — č i n n o s t  z a s t u p i t e l s t v a  o b c e   

Na pracovní poradě dne 6. 4. 2009 bylo krom jiného projednáno:                     
- žádost pana Dušana Císaře z  Kladna o souhlas s výstavbou fotovoltaické elektrárny na pozemku parc.č. 1526, k.ú. Kolešovice                                                                            
- starosta podal informaci o jednání se společností Ravos Rakovník. Jednání se týkalo provozování ČOV v obci.                           
- podání žádosti o dotaci na Fond rozvoje obcí a měst Středočeského kraje na výměnu oken v budovách základní školy. Jedná se       
investici ve výši 2,5 mil Kč s povinnou  spoluúčastí obce ve výši min 5%.                                     
- oslavy u příležitosti výročí ukončení II. světové války proběhnou u pomníku padlým dne 7. 5 . 2009 od 16 hodin                                                                        
- Občanské sdružení Zderaz ve spolupráci s obcí Kolešovice pořádá dne 17.5.2009 od 16 hodin koncert instrumentálního       
souboru Musica pro Sancta Cecilia v kostele sv.Petra a Pavla v Kolešovicích na podporu rekonstrukce kapličky                        
sv. J. Nepomuckého v obci Zderaz                                                                                                                                                                                          
- žádost Michala Procházky, Kolešovice 303 a manželů Petrlíkových, Kolešovice 22 o prodej stavebních pozemků v lokalitě “Na 
tržišti“ za cenu 300,- Kč/m2                                                                                                                                                                                                
- starosta přítomné seznámil  s čerpáním rozpočtu k 31.3.2009                                                                                                     
Přítomni: Dvořák, Čečrdle, Poděbradská, Kozlerová,  Kovář    

Na pracovní poradě dne 14. 4. 2009 bylo mimo jiné projednáno:               
- žádost firmy LOSL Energy N.Strašecí o souhlas s výstavbou fotovoltaické elektrárny na pozemku parc.č. 1525/24, k.u. Kolešo-
vice                                                                                                                                                                                                        
- starosta seznámil přítomné s problematikou budoucího provozovatele ČOV                                                                                                                                                   
- obec požádá z Fondu ŽP Středočeského kraje o dotaci na výsadbu ovocných stromů do volné krajiny. Vhodné  lokality pro 
výsadbu budou vybrány ve spolupráci s firmou Rakochmel.                                                                                                                                                                                                      
- po vloupání do restauračního zařízení v kulturním domě bylo rozhodnuto o instalaci elektronického zabezpečovacího systému                      
Přítomni: Dvořák, Čečrdle, Poděbradská, Procházka, Hrenák, Kovář, Kučera   

Na pracovní poradě dne 4. 5. 2009 bylo také projednáno:                                                                                                                     
-  prodej části pozemku parc.č. 157 v obci Heřmanov budoucímu vlastníkovi domu Heřmanov č.p. 41                                            
-  žádost manželů Jany a Petra Bauerových, Hořesedly o odkoupení pozemku parc.č. 1494/15 o výměře 4287 m2 za účelem   
výstavby rodinného domku                                                                                                                                                                             
- dne 11.5.2009 proběhne montáž zabezpečovacího zařízení do restaurace kulturního domu                                                                              
-  starosta podal informace o jednání s firmou Ekostavby Louny za účelem uzavření smlouvy o dílo na výstavbu kanalizace       
Kolešovice stoka A                                                                                                                                                                               
- zaevidování žádosti o dotaci na výstavbu kanalizace v obci v programu Ministerstva zemědělství                                                                                                      
- vytvoření sedmi pracovních míst dotovaných Úřadem práce Rakovník                                                                                            
- provozování pojízdné prodejny v obci Zderaz a Heřmanov                                                                                                         
Přítomni:  Dvořák, Čečrdle, Poděbradská, Kozlerová, Procházka, Hrenák, Kovář  

             
 Veřejné zasedání Zastupitelstva obce Kolešovice se koná dne 9.června 2009 od 18 hodin na přísálí kulturního 
domu. Hlavním bodem programu je projednání a schválení závěrečného účtu obce za rok 2008. Dále projednání a schválení 

zprávy o výsledku kontroly hospodaření obce za rok 2008, kterou provedl Krajský úřad Středočeského kraje.   

 

V Z P O M Í N K A  N A  K V Ě T E N  1 9 4 5     

 Fakta: V brzkých ranních hodinách 7. května 1945 ve          

francouzské Remeši podepsal generál Jodl bezpodmínečnou kapitulaci 

německých vojsk do rukou Nejvyššího velitelství spojeneckého expedič-

ního sboru.  O jeden den později, tedy 8. května 1945 byla podepsána 

kapitulace německých vojsk v Berlíně vůči sovětským vojskům.                                                                                                     

Druhá světová válka byl vojenský konflikt, jehož se zúčastnila většina 

států světa a stal se s více než 60 miliony obětí   dosud  největším a   

nejvíc zničujícím válečným střetnutím v dějinách lidstva. 

 Památku padlých ve druhé světové válce uctili zastupitelé obce a  zástupce Českého svazu bojovníků za svobodu pan 

V. Procházka položením věnců k místnímu pomníku Padlým ve 2. světové válce v předvečer státního svátku. Recitační       

pásmo připravily žákyně 5. třídy naší školy pod vedením paní učitelky Kolářové. V projevu pan starosta M. Dvořák mimo jiné 

řekl: „ Vzdejme dnes úctu všem lidem, kteří obětovali svoje životy proto, aby budoucí generace mohly žít ve svobodném světě. 

Vzpomeňme i na ty, kteří vinou této nejtragičtější události v dějinách lidstva zahynuli, aniž měli  možnost proti zlu a násilí  

aktivně bojovat“. Pietní akt byl zakončen státní hymnou.     JP 



 

Z e p t a l i  j s m e  s e  p a n a  s t a r o s t y :          
 
1.V jaké fázi je výstavba ČOV ?  
      
  Výstavba nové ČOV u Podskalského     
rybníka spěje do finále. Předpokládáme, že do zkušebního 
provozu bude uvedena začátkem června. ČOV má dvě samo-
statné  linky a zatím bude v provozu jenom jedna. Do té   
budou přečerpávány odpadní vody, které nyní natékají do 
staré ČOV. Poté co na čistírnu bude natékat dostatečné 
množství odpadních vod bude zprovozněna i druhá linka. 
Spolu se  zahájením provozu nové ČOV bude odstavena stará 
ČOV, která bude upravena na přečerpávací stanici a jímku na    
navážení odpadních vod. Úprava staré ČOV bude stavebně     
náročná a měla by být dokončena v průběhu srpna letošního 
roku. Tato úprava je nutná z hlediska budoucího provozu. Do 
jímky bude napojena stávající a poté i nová kanalizace.   
Hlavním důvodem rekonstrukce ale je, že  do ní bude možné          
vypouštět odpadní vody svezené ze Zderazi a Heřmanova. 
Nová čistírna je, z hlediska dalšího rozvoje obce, budována 
na kapacitu 1500 ekvivalentních obyvatel a v současné době 
zřejmě nebude provozem pro celou obec plně kapacitně    
využita. Proto bude umožněno navážení odpadních vod i       
z okolních obcí. Za dosud provedené stavební práce na ČOV 
byla na základě vystavených faktur zaplacena částka 
8.500.000,- Kč. Úhrada faktur byla provedena z dotace       
Středočeského kraje a úvěru od České spořitelny. Finanční 
rezervu obce hodláme použít jako povinné spolufinancování 
k dotacím na výstavbu  kanalizačních stok. 

2. Kdy se začne s budováním kanalizační sítě v obci ?           
                                   
 Budování kanalizační sítě je především závislé na 
tom, jak dalece budeme úspěšní v žádostech o dotace, bez 
nichž nelze tuto rozsáhlou akci uskutečnit. Naším plánem je 
začít se stokou A na jejíž financování budeme podávat žádost 
o dotaci z Fondu životního prostředí Středočeského kraje.    
V současné době máme na tuto akci provedeno výběrové 
řízení.  Vysoutěžená cena za výstavbu stoky A činí 
7.177.581,- Kč. Trasa této stoky je ulice podél hřiště k býva-
lému hotelu Praha, od bývalé školky přes Hajplon ke křižo-
vatce Hořesedly - Zderaz, odtud společně k zámku, poté        
k obchodu Jednoty a až ke křižovatce na Kněževes, od křižo-
vatky dolů okolo obecního úřadu a základní školy ke kuchyni 
Rakochmelu s vyústěním do  čistírny.  

 

Termín předpokládaného zahájení výstavby kanalizační 
stoky A je srpen - září letošního roku. 
Na trasu B - celá část vsi od potoka na jih k Pšovlkům a část 
za potokem k Zárybnickým a k Rakochmelu - byla podána    
žádost na Ministerstvo zemědělství o dotaci ve výši 
20.000.000,- Kč. V současné době je žádost ministerstvem 
zaevidována a vyřizována. Pokud vše ve prospěch obce 
dobře dopadne, plánujeme zahájení výstavby této trasy       
v roce 2010. Náklady na výstavbu jsou předběžně odhadnu-
ty ve výši 27 milionů Kč. Na trasu C - kněževeská ulice a 
celý Podskal, a trasu D - od   křižovatky Hořesedly - Zderaz 
k Alberovským a k Humlům, plánujeme podání žádosti       
o dotaci do Programu rozvoje venkova na podzim tohoto 
roku. Předpokládaný termín výstavby 2010—2011.         
Náklady na výstavbu stok C a D, včetně dvou                  
přečerpávacích stanic jsou odhadnuty na 13 milionů Kč. 

3. Jaký typ kanalizace to bude ?    
    
 Kanalizace bude gravitační (samospádná)              
z kameninových rour o průměru 250 - 300 milimetrů.       
Odpadní vody ze stoky C budou svedeny do přečerpávací 
stanice umístěné u Podskalského rybníka a odtud budou 
tlakovým potrubím     dopraveny na ČOV. Odpadní vody ze 
stoky D budou svedeny do čerpací stanice na konci vsi   
naproti Humlovým a odtud tlakovým potrubím dopraveny 
do stoky A v místě křižovatky Hořesedly—Zderaz.  

4. Jak se budou domky na kanalizaci napojovat ?
      
 Na hlavní stokovou síť budou jednotlivé domky 
napojeny domovními přípojkami. Délka přípojky bude   
odvislá od vzdálenosti připojované nemovitosti od hlavního 
kanalizačního řadu. Náklady na vybudování přípojky v celé 
její trase, tzn. i po veřejné části, bude hradit vlastník      
připojené nemovitosti. Na výstavbu domovních přípojek 
nelze použít dotaci na výstavbu hlavní sítě.  Na vybudování 
přípojky bude nutné mít stavební povolení. Po kolaudaci se 
přípojka stane vlastnictvím majitele připojeného domku,     
a to i na veřejných prostranstvích, se všemi právy a           
povinnostmi, neboť přípojku bude třeba udržovat 
v náležitém stavu. 

  odpověděl Martin Dvořák   

 - li-  

K r á t c e  z  n a š í  k n i h o v n y  

 V měsíci dubnu jsem zajistila opět nové knihy z výměnného fondu knihovny Kladno. Chci tímto pozvat  všechny, kteří 
se těší na zajímavé tituly, k návštěvě naší knihovny. Věřím, že  si  jistě každý vybere.  Z mnoha knih jsem vybrala některé tituly,  
u  kterých  bych se krátce zastavila.          
 První je kniha  Francoise Chenga – Věčnost není příliš dlouhá.  Je to působivý příběh o lásce, který se odehrává v 17. 
století v nádherném a osobitém prostředí staré Číny, kde však platí přísné zákony. Autorem je francouzský spisovatel čínského 
původu Francois Cheng, který za svoji literární činnost obdržel několik význačných cen. Ženy  jistě potěším knihami Corinne 
Hofmannové. Její kniha  Bílá Masajka, autentický příběh o době strávené v Keni se stal mezinárodním bestsellerem a nakonec 
byl i zfilmován. Pokračování tohoto příběhu je v knize  Zpátky z Afriky , kde popisuje své  začátky po návratu do Švýcarska. 
Ve  Shledání  v Borsaloi  se otvírá další příběh, kdy se po 14. letech znovu vydává  do Keni, aby se zde setkala se svojí        
africkou rodinou.  Záhady mozaiky  je historický detektivní příběh, který vychází ze skutečného života  básníka Dante       
Alighieriho a tehdejších událostí. Čtenáře nejen ohromí napínavým dějem, ale také způsobí, že Dante Alighieri  náhle přestane 
být jen jménem z povinné četby školních lavic. Italský spisovatel Giulio Leoni se honosí titulem doktor literatury.  Záhadná 
témata si nevolí  náhodou, jeho celoživotní vášní je magie ve všech podobách. Je členem nejen v italském Klubu magiků, ale      
i v prestižních   amerických společenstvech  magie. 

            Těším se na Vás , Helena Kalíková 



 

 
K o l e š o v i c k á  s o u t ě ž             
  

V sobotu 18. dubna se uskutečnila netradiční Kolešovická soutěž, kterou pro zásahové jednotky Sborů dobrovolných 
hasičů pořádá SDH Kolešovice, obec Kolešovice a okrsek č. 4. Tentokrát se v Kolešovicích sjelo celkem 8 družstev – vedle 
místních také jednotky z Chrášťan, Slabec, Senomat, Krakova, Lubné, Lán a Nového Strašecí. Soutěžící čekala náročná trasa 
vedoucí z Kolešovic, přes Kněževes, Přílepy, Pšovlky, Oráčov, Zderaz zpět do Kolešovic. 

Družstva na úvodním nástupu přivítali velitel soutěže Jiří Čečrdle,  hlavní rozhodčí  Miloslav Hegr a starosta obce    
Kolešovice Martin Dvořák. Pak již vypuklo soutěžní klání. První disciplína, štafeta 6x 60 metrů, probíhala přímo před     hos-
podou. Závodníci v ní postupně překonávali překážky jako potok, žebříkovou stěnu nebo kladinu. Další disciplína, dálková 
doprava vody, čekala na závodníky v zámeckém parku u rybníka. Úkolem bylo naplnit vodou 200 metrů vzdálený sud. Pak už 
svými hasičskými vozy pokračovali do sousední Kněževsi, kde se u kostela odehrála další disciplína – čerpání vody 
s ejektorem. Mapa jednotky dále vedla  do Přílep, k sušárnám chmele, kde měly v objektu najít dvě osoby, ošetřit je a                
transportovat z budovy. Další, zábavnější, ale fyzicky velice náročný úkol čekal u rybníka nedaleko Senomat. Jejich úkolem 
bylo pomocí 6 kýblů naplnit 200 litrový sud vodou. Často zmáčení soutěžící pokračovali do Pšovlk, aby zde na fotbalovém 
plácku absolvovali štafetu s proudnicí, zaměřenou na dovednost a rychlost při balení hadic. V Oráčově, v areálu firmy Lupofyt, 
měla jednotka „likvidovat požár“. Následovala disciplína nazvaná Nahoru dolů ve Zderazi. Soutěžící po startu složili nastavo-
vací žebřík, vylezli do  okna prvního patra, i se žebříkem se přesunuli  a druhým oknem slezli. Spíše technický úkol plnily jed-
notky u Keblan, kde provedly požární útok. Pak přišla jedna z tajných disciplín, jízda zručnosti prověřující řidičské schopnosti 
a    dovednosti řidičů hasičských vozidel. Pokračovalo se k ubytovně v Kolešovicích, kde je čekal průchod domem, tentokrát    
pomocí vysouvacího a hákového žebříku. Pak už bez řidiče absolvovali závod požárnické všestrannosti, na jehož trase se plní 
úkoly z oboru požární ochrany nebo dovednostní disciplíny jako překonání vodního příkopu nebo práce s lodí na vodě.        
Závodníci dobíhali do cíle před hospodu, kde je čekala druhá tajná disciplína - hod do dálky přejezdovým můstkem. 

Na prvním místě se umístnila jednotka z Nového Strašecí, druzí skončili muži z Chrášťan a třetí místo obsadili        
soutěžící z Lán. Unavení soutěžící se rozjížděli k domovům v podvečerních hodinách. Soutěž prověřila jejich praktické       
dovednosti,  rychlost, fyzickou připravenost a schopnost reagovat na danou situaci. Doufejme, že se jim bude dařit stejně dobře 
ve skutečných situacích! 

 
Za SDH Jaroslava Čečrdlová 

S b o r  d o b r o v o l n ý c h  h a s i č ů  K o l e š o v i c e  

 
 C o  n o v é h o  u  h a s i č ů ?        
      

Dobrovolní hasiči mají napilno. V plném proudu je soutěžní sezona a jarní měsíce 
jsou provázeny také požáry. Místní jednotka tak zasahovala při požáru lesa u Čížkova a při 
požáru křovin u cyklostezky před Rakovníkem.  Kolešovický sbor zdárně zorganizoval již 
osmý ročník netradiční soutěže, absolvoval několik soutěží a nyní vrcholí přípravy na II. 
kolo hry Plamen (dětskou soutěž), která proběhne 29.-30. května v areálu Rachochmelu 
v Heřmanově. Mladé hasiče čekají 4 disciplíny – dvě štafety s překážkami a dva různé po-
žární útoky. Začínáme v pátek v 16:30 a v sobotu v 8:30. 

Ž i j í  m e z i  n á m i  

 Představte si,  že  vytáhnete z vody tonoucího. Přijde vám poděkovat jeho rodina, možná o vás budou mluvit v TV, 
zařadí vás do skupiny záchranců života. Právem.                     
 Představte si, že ležíte na operačním sále a nutně potřebujete transfuzi. Transfuzi krve, která se nedá vyrobit, nedá se 
ničím nahradit, kterou vám zdravotníci mohou poskytnout jen díky dárcům krve.      
 Kvůli zdravotnímu stavu krev dávat nemohu. Proto si tím víc vážím těch, kteří ji dávají pravidelně. Myslím, že bychom 
jejich jména mohli znát. Zavolala jsem proto do transfuzní stanice v Rakovníku. Paní byla velmi ochotná, souhlasila se mnou, že 
by bylo dobře veřejně jim poděkovat, ale informace jsou to důvěrné, nemohou je poskytovat. A tak vám představím alespoň  
jednoho z nich, Bohuslava Pelikána mladšího.         
 Kdy a proč jsi prvně daroval krev?                        
Můj první odběr krve byl na vojně v Rakovníku v roce 1993 – 2x . Proč? Dá se říci, že příklady jsou vzorem a protože nás bylo 
v přijímači cca. 120 nováčků, spousta nás krev dávala a nikdo se nezaobíral proč a jestli za to něco dostaneme. Tenkrát jsme 
dostali finanční obnos za jeden odběr, ale už si nepamatuji kolik a malou poukázku do kantýny. Po vojně byla dlouhá přestávka, 
kvůli mé pracovní vytíženosti  a tak v Rakovníku jsem začal dávat krev až v roce 1999 a do současné doby se snažím docházet 
do transfuzní stanice 3-4 x ročně pokud to čas a zdravotní stav dovolí. V květnu 2009 se chystám na svůj 34 odběr.  

Děkuji nejen za rozhovor, ale i za všechny, kteří někdy krev potřebovali. Děkuji nejen p.Pelikánovi, ale vám všem, kteří         
bezplatně, bez slávy a vlastně i beze jména zachraňujete lidské životy. A pokud jste ochotni podělit se o své zážitky při dárcov-
ství, ozvěte se nám. Rádi o vás napíšeme.                                                                                                                         -li- 



 

  D o m o v  K o l e š o v i c e                    

J a k  b y l o ?  P o č a s í  v  o b c i .    

 aneb jaro vítej, tak by se dalo nazvat sobotní odpoledne, kdy nám přijela zahrát kapela z Janova. Dvouhodinové vystou-
pení se všem uživatelům velice líbilo. Skladba repertoáru byla podle jejich představ. Vystoupení této Janovské kapely bylo zcela 
zdarma.                                                                 

 I tak by se dalo nazvat odpoledne u nás. Čarodějnicemi se to 
opravdu jen hemžilo, k tomu zahrála skupina pana Černého, a výsledek???  
Nikomu se nechtělo domů, piva bylo dost, buřtíků také, počasí nám bylo 
nakloněno, co víc bychom si mohli přát. Jako host se zúčastnil i starosta p. 
Dvořák.                   

 Ve středu 6. května náš Domov přijal pozvání do Novostrašecké-
ho Domova seniorů na Olympiádu seniorů. I přes nepřízeň počasí,   může-
me říci: přišli jsme, zúčastnili se .V jednotlivcích si naši klienti odnesli 
každý pár diplomů a z celkového počtu 7 družstev jsme se 
umístili na 1. místě. 

 S  velikou chutí se pustily naše klientky do pečení lineckého 
cukroví. Za pomoci personálu jejich ruce vykrajovaly vajíčka,        
kachničky, slepičky a zajíčky. Cukroví se povedlo a všem jistě chutnalo 
následující den na velikonoční besídce. Zaměstnankyně  2. patra si při-
pravily malé pásmo písniček při  kytaře. Překvapením pro všechny byl 
velikonoční zajíc v podání Renaty Malé. Myslím, že se velikonoční 
pečení s besídkou povedlo. Kdo z uživatelů má zájem tyto akce vidět, 
může požádat personál a ti jej přehrají na DVD přehrávači.   Hezkým 
zakončením předvelikonočního týdne bylo velikonoční vystoupení p. 
Kubce. A protože nám sluníčko přálo, celé vystoupení se odehrálo ven-
ku na nádvoří.  Došlo i na taneček v podání p. Kubce a sestřičky Petry 
Šrámkové.                                                             

Velikonoční pečení.  

Pálení čarodějnic, ale i rej čarodějnic spojené s grilováním .    

První  jarní den,  

Olympiáda.  

BŘ E Z E N  

T E P L O T Y  V  BŘE Z N U  [ ° C ]  S R Á Ž K Y  V  BŘE Z N U  [ l / m 2 ]  

rok Max. datum Min. datum průměr celkové Max. Datum 

2006 20,5 27.3.2006 - 11,5 13.3.2006 1,42 43 11,0 12.3.2006 

2007 17 13.3.2007 - 4 11.3.2007 5,42 19 6,5 24.3.2007 

2008 17 30.3.2008 - 6,5 6.3.2008 3,79 38,5 12,5 1.3.2008 

2009 12 27.3.2009 - 4,5 25.3.2009 4,47 34,5 9,5 6.3.2009 

                                 Za Domov Kolešovice   E. 

D U B E N  

T E P L O T Y  V  D U B N U  [ ° C ]  S R Á Ž K Y  V  D U B N U  [ l / m 2 ]  

rok Max. datum Min Datum průměr celkové Max. datum 

2006 18,5 2.4.2006 - 3 6.4.2006 6,47 49 14,0 10.4.2006 

2007 30,5 27.4.2007 - 4,5 5.4.2007 11,18 8 5,0 17.4.2007 

2008 26,5 28.4.2008 - 3 17.4.2008 8,15 55 11,0 7.4.2008 

2009 27,5 27.4.2009 - 1 1.4.2009 12,69 26,5 12,5 18.4.2009 



 

Z á k l a d n í  š k o l a  a  M a t e ř s k á  š k o l a ,  K o l e š o v i c e   

 D E N  Z E M Ě  

 Den Země je den věnovaný Zemi, který se  každoroč-
ně koná 22.dubna. Tento svátek je ovlivněn původními dny 
Země, které se konaly při oslavách jarní rovnodennosti, 21. 
března, a oslavovaly příchod jara. V moderním pojetí jde o 
ekologicky motivovaný svátek, upozorňující lidi na    dopady 
ničení životního prostředí. Historie vyhlášení tohoto dne sahá 
do roku 1969. První Den Země byl slaven v San  Francisku.  
OSN začalo tento svátek slavit o rok později. V roce 1990 se 
k Americe připojil i zbytek světa a 22. duben se stal             
M e z i n á r o d n í m  d n e m  Z e m ě .                                                                                                                                            
 Ve škole tento svátek naší Země oslavujeme každý 
rok. Děti se na  tento den vždy těší. Letos svátek vyšel na stře-
du a paní    učitelka Zápalová připravila společně s osmáky a 
deváťáky zajímavou trasu, která vedla parkem kolem rybníka. 
Smíšená družstva na jednotlivých stanovištích prokazovala své 
získané znalosti z přírodopisu a ekologie.   Počasí se nám vyda-
řilo a tak jsme všichni oslavili s naší Zemí její svátek. 

      JP 

                                                                                                                             

P o d ě k o v á n í  

Začátkem dubna pořádala naše škola svoz šrotu. 

Žáci naší školy  d ě k u j í  všem, kteří připravili železný šrot 
u svých domů a zvláště pak obecnímu úřadu za poskytnutí 
traktoru s řidičem, bez kterého by se akce neuskutečnila.                                                                       
     JP 

Č e s k ý  s v a z  ž e n  K o l e š o v i c e   

 „Pálení čarodějnic patří v současnosti k oblíbeným zvykům. 

Ohně se zapalují na mnoha místech o Filipojakubské noci z 30.   dubna 

na 1. května. Historie uvádí, že tato noc je rejdištěm čarodějnic, kdy 

mají zlé síly velkou moc“. 

 Kolešovické ženy připravily poslední dubnový den soutěže a 
opékání buřtů na ohni v prostoru fotbalového hřiště. Rodiče si       
odpočinuli u lahodného moku, který bylo možné zakoupit 
v provizorním kiosku. A děti, ty se bavily při soutěžích nebo si    uží-
valy možnost být s rodiči na velkém hřišti. Byl krásný teplý  podvečer 
a všichni se dobře bavili. Nevyhnala je ani bouřka, která se nad nimi 
přehnala. „Za legraci při soutěžích to určitě stálo“ řekl jeden z malých 
soutěžících, který se radoval z vyhraných sladkostí. Škoda, že účast 
nebyla moc velká. Posezení u ohníčku bylo opravdu příjemné. 
     JP 

O b č a n s k é  s d r u ž e n í  Z d e r a z   

 V sobotu 10.3.2009 přijeli opět do Zderazu členové Občanského 

sdružení Zderaz na záchranu kapličky, aby vymýtili náletové dřeviny z její-

ho okolí. Za pomoc děkují majiteli sousedního  pozemku panu J. Jirátkovi. 

   Anna Hladíková, jednatelka sdružení  

 Nedělní odpoledne každý tráví posvém. V neděli 17.5.2009 jsme 
měli možnost prožít ho v místním kostele se souborem Musica pro Santa                
Cecilia. Hráli a zpívali absolventi pražské Konzervatoře a ladičské školy 
Jana Deyla, průvodní slovo měl známý p.Rudolf Pellar. Pro mne to byl    
obrovský zážitek. Děkuji za všechny návštěvníky celému souboru, který 
účinkoval bez honoráře a Anně Hladíkové z Občanského sdružení Zderaz za 
organizaci celé akce. Byla to nádhera. Škoda, že nás nepřišlo víc.                              
       -li- 



 

S k u p i n a  h i s t o r i e  v o j e n s k é h o  a    
p o l i c e j n í h o  l e t e c t v a  v  r o c e  2 0 0 8  

 

 Další sezóna naší skupiny uplynula jako voda a  
dlužno poznamenat, že šlo již o devátý rok působení na     
kolešovickém letišti.  

     První vystoupení nás čekalo 24. května na akci 
„Bojová letadla v Ráji“ v Kněžmostu u Mnichova Hradiště. 
Tato akce má již svoji tradici a tak jsme nemohli chybět.   
Přijeli jsme vystupovat s programy „Proti tajným zbraním 
Luftwaffe“ a defilém Delfínů a Albatrosa z programu 
„Armádní křídla“. Na počátku druhoválečného  programu se z 
nezjištěných příčin zřítil Me - 155 Evžena Gayera a v letadlo-
vém parku skupiny tak zůstala nezacelená díra po tomto    
zánovním modelu. Jinak se vystoupení, až na tuto havárii, 
vydařilo. Stejně jako defilé naší „proudové sekce“ mezi     
barevnými dýmovnicemi. Albatros zde měl svoji premiéru a 
dá se říci, že i když je poháněn vrtulově, tak zaujal jak diváky 
laiky i kolegy modeláře.      
 Dne 21.6. jsme se zúčastnili modelářského leteckého 
dne Drápalík Air Show na letišti v Boječnici u Tachova. Před-
vedli jsme akci “Proti tajným zbraním...“ a útok dvou L-29 
Delfín a L-39 Albatrosa na maketu protiletadlového raketo-
metu. Obě vystoupení měla skvělou atmosféru,   stejně tak 
jako celý letecký den. Ten byl po organizační stránce velmi 
pěkně připraven .               
 Dne 5. července jsme se v početním stavu pouhých 
tří pilotů(Černý, Suk, Joura), zúčastnili 3. mezinárodního le-
teckého dne v Modelparku Suché u Ústí n. Labem. My jsme 
zde byli poprvé a musím konstatovat, že tak nádherný areál 
musí každý modelář ústeckým kolegům v dobrém závidět.  
Ve třech pilotech jsme zde zaletěli asi nejdynamičtější vystou-
pení sezóny „Proti tajným zbraním...“ Létalo se hodně tzv. na  
tělo, dynamicky, nízko nad zemí tedy i pod horizontem Mile-
šovky, která je nedílnou součástí panorama modelparku. Dru-
hým vystoupením byl útok mého L-39 a L-29 Radovana Suka 
na maketu protiletadlového raketometu. Albatros a Delfín na 
panoramatu Českého středohoří byly pro nás také silným  
pilotážním zážitkem.     
 Dne 12. července se uskutečnil ve Velké Chmelištné 
další ročník Memoriálu Jiřího Uvíry. Toto sice není modelář-
ská akce, ale naše skupina zde tradičně vystupuje. Předvedli 
jsme tentokrát kromě standardních programů (Tajné zbraně a 
útok na raketomet - tentokrát Aviemi S-199) i účelové a spor-
tovní modely. Jelikož zde se nelétá na letišti, ale na pořádně 
hrbaté louce za obcí, jde vždy o prověrku   našich pilotážních 
schopností při vzletech a přistáních. Za tato vystoupení patří 
všem členům skupiny velká jednička, a že nejde se samolibou 
chválu se můžete přesvědčit na    www.mo-na-ko.net v článku 
“Ďáblové z Kolešovic“ a udělat si tak úsudek jak naše vystou-
pení vnímají lidé stojící zcela mimo naši skupinu a svým způ-
sobem i z jiného oboru.                       
 Ve dnech 19. a 20. července nás čekala RC show 
Bolešiny u Klatov. Přijeli jsme už v pátek, postavili náš tábor 
a konečně také měli možnost si poklábosit s kolegy jak ve 
skupině, tak i mimo ni. V sobotu jsme vystupovali s klasikou 
programu “Tajných zbraní“ a útoku Delfína a Albatrosa na 
raketomet. Do druhoválečného programu jsme zaangažovali i 
Milana Rouse z LMK Ždírec, který tak se svým Mustangem 
posílil řady spojenců. Takže sestava byla následující - Rado-
van Suk P51D Mustang, Milan Rous P51D Mustang, René 
Černý Me-109TL, Jiří Joura Me 163 Komet a Evžen Gayer s 
rychlostním Me-109E. Milan Rous se do bitvy zapojil jako by 
s námi létal od nepaměti a byl v danou chvíli nenahraditelnou 

posilou, jelikož v průběhu vystoupení zřejmě vlivem závady 
na napájecích článcích havaroval Mustang Radka Suka. 
Kromě uvedených vystoupení jsme ještě předvedli sólo lety 
s Me-109Zwilling, Me-163 Komet či L-29 Delfín. 
 Dne 27.7.2008 nastupovala drtivá většina členů 
skupiny na týdenní letové soustředění do Jesenice. V rámci 
soustředění byla využívána tři letiště a to domácí Kolešovi-
ce, Žďár u Jesenice a zpevněná plocha v Žihli. Jelikož poča-
sí přálo celý týden, tak se intenzivně létalo nejen na letiš-
tích,ale i s plováky osazenou P-39 Airacobra na jesenickém 
Velkém rybníku. Na nic jiného než na létání nebyl přes den 
opravdu čas. Pouze večery u grilu s modelářským klábose-
ním příjemně doplňovaly zážitky z každodenního létání.  
 23. srpna nás čekala Podještědská Air Show.    
Velmi dobře připravená akce.  K vidění zde bylo mnoho 
zajímavého včetně vystoupení domácí skupiny s jejich   
druhoválečným programem a my se přidali s programem 
“Proti tajným zbraním Luftwaffe“. V prostoru libereckého 
letiště nabrala naše bitva zcela jiný rozměr, než na který 
jsme my i naši příznivci zvyklí. Liberecké letiště má      
překrásné panorama s celým Podještědím a značnou část 
bitvy lze díky tomuto létat tzv. pod horizintem, což je i pro 
nás piloty velmi zajímavá podívaná. Kromě bitvy jsme  
převedli i působivou ukázku dvoumotorového Me-109Z.
    Dne 13. září jsme společně s KHKD Herkules a 
obcí Kolešovice provedli akci náletu na historický vlak  a 5. 
října jsme naše veřejná vystoupení zakončili na domácím 
letišti drakiádou pro děti. Díky mimořádně hezkému říjnu 
jsme se ještě v tomto měsíci scházeli o víkendech na trénin-
kovém létání. 1. listopadu jsme uskutečnili slavnostní schů-
zi u příležitosti 90. výročí vzniku českého a slovenského 
letectví a provedli letové ukázky pro pozvané hosty.   No a 
co se chystá na nadcházející sezónu? Pokud jde o naše   
letové programy, tak dál budeme létat  program „Proti   
tajným zbraním Luftwaffe“ a v programu „Armádní křídla“ 
se objeví další minimálně tři modely L-39 Albatros.       
Některé z těchto modelů jsou  již v době psaní článku do-
končeny.     
    Hlavní akcí sezóny bude ve dnech 15. a 16. srpna 
2009 V. jubilejní ročník Military show, v jehož rámci oslaví 
naše skupina 10 let své činnosti. Akce by měla být velmi 
pestrou a důstojnou oslavou našich jubilejí a spolupracovat 
by na ní měly i zahraniční partneři. Pevně tedy věříme, že 
nadcházející sezóna bude pro nás stejně úspěšná jako ty 
předchozí. Závěrem zbývá poděkovat zastupitelům obce 
Kolešovice, obyvatelům obce Kolešovice i pracovníkům a 
vlastníkům firmy Rakochmel za desetiletou podporu našich 
aktivit, pomoc i pochopení. 

                    Za SHVPL Kolešovice (www.shvpl.info)                                                                        
          René Černý 

 



 

 

Marie Šimáková 

Marie Houbová      

Emílie  Lenochová 

 

  Marie Frýdová  

   Ladislav  Koubek    

  Marie Lenochová   

  Anna Ryvolová    

   

B l a h o p ř e j e m e ! 

Poznámka: Pokud by někdo z jakéhokoliv důvodu nechtěl být v této rubrice zveřejňován, ať toto oznámí v kanceláři OÚ Kolešovice.             
 Zveřejněné informace nejsou v rozporu se zákonem č.268 o matrikách z roku 1949, neboť byly  získány z alternativních zdrojů.  

Významného životního jubilea se v měsících květnu a 
červnu 2009 dožívají naši  spoluobčané.  

Vítáme nové občánky mezi obyvatele naší obce.                                      
Dne 17. března 2009 se narodila   K a t e ř i n a   H u r t o v á .                                         

 Kačence přejeme krásný a spokojený život.                                              
 Šťastným rodičům blahopřejeme !  

S p o l e č e n s k á  k r o n i k a   
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 D A L Š Í   I N F O R M A C E   

 

  …. a závěrem, protože se všichni uvidíme až v červenci …. a závěrem, protože se všichni uvidíme až v červenci …. a závěrem, protože se všichni uvidíme až v červenci …. a závěrem, protože se všichni uvidíme až v červenci 

Vám přejeme spoustu sluníčka, krásné letní    Vám přejeme spoustu sluníčka, krásné letní    Vám přejeme spoustu sluníčka, krásné letní    Vám přejeme spoustu sluníčka, krásné letní    

    prázdniny a příjemnou dovolenou. prázdniny a příjemnou dovolenou. prázdniny a příjemnou dovolenou. prázdniny a příjemnou dovolenou.   
       

  Redakční rada KL 

Dne 11. března 2009 zemřela naše spoluobčanka, paní  A l i c a  B e r k y o v á .                                                                  
 Dne 1. května 2009 zemřel náš spoluobčan, pan    P a v e l  S e m a n .    

      Čest jejich památce ! 

• Dne 5. a 6.června 2009 se konají volby do Evropského parlamentu. Hlasovací lístky budou doručeny v termínu  do 2.června 
2009 do vašich  poštovních schránek. Samotný výběr hlasovacího lístku, případně zakroužkování ne více než dvou kandidátů z 
jedné politické strany a vhození do volební urny uskuteční volič v obřadní síni Obecního úřadu  Kolešovice.   

• Obecní uřad Kolešovice žádá o úklid všech nádob a předmětů z okolí hrobů na hřbitově v Kolešovicích a ve Zderazi.  Při  
údržbě hřbitova dochází k poranění pracovníků údržby rozbitými úlomky a poškození náhrobků.  V případě neodklizení budou 
tyto předměty odloženy do kontejneru.   


